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Raadsinformatiebrief 
  
nummer 2015-1 
januari 2015 
 
 
Voor deze raadsinformatiebrief zijn de volgende onderwerpen opgegeven: 
 
Raadsplanning: 
 

- overzicht aan te leveren raadsvoorstellen 2e cyclus 2015 

 
 
Uitwisseling:  
 

- HAS/Energieakkoord presenteren resultaten onderzoek De Korf 

 
 
Actuele informatie:  
 

1. Samenleving Voorop: 
a. Realisatie parkeervoorziening Benedictijnenhove 9 t/m 27 
b. Plattelandsontwikkeling van de Vallei via Leader-aanpak 

2. Sociaal Domein 
3. Terugkoppeling Oud & Nieuw 2014-2015 
4. Huisvesting politie Leusden 
5. Hart van Leusden 
6. Toezicht en handhaving kinderopvang en peuterspeelzalen 
7. Tweede tranche duurzaamheidslening 
8. Bijdrage uitvoering Energieakkoord Leusden 
9. Herijking woonvisie Leusden 2012-2022 
10. Concessieverlening openbaar vervoer 
11. Provinciaal plan herinrichting Arnhemseweg   
12. Voortgang werkzaamheden verkeersplan Tabaksteeg 
13. Afrondende werkzaamheden fietspad Asschatterweg 
14. Gemeentehuis 

 
 
 
 

Raadsplanning:  

 
Bijgaand treft u het overzicht aan te leveren raadsvoorstellen, waarin de raadsvoorstellen 
voor de 2e vergadercyclus 2015 zijn opgenomen (bijlage 1). 
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Uitwisseling: 
HAS/Energieakkoord presenteren resultaten onderzoek De 
Korf 
In opdracht van het bestuur Energieakkoord Leusden hebben studenten van de HAS uit Den 
Bosch onderzoek gedaan naar de verduurzaming van De Korf. Het bestuur van het 
Energieakkoord Leusden heeft de studenten uitgenodigd om de resultaten van hun 
onderzoek te presenteren aan de raad. 
 

 
 
 

Actuele informatie: 
1. Samenleving Voorop: 

a. Realisatie parkeervoorziening Benedictijnenhove 9 
t/m 27 

De bewoners van de Benedictijnenhove 9 t/m 27 moesten elke dag zoeken naar een plek 
voor hun auto. Te weinig parkeergelegenheid in de directe omgeving. Gevolg was dat 
bewoners half op het fietspad of in de groenstrook parkeerden, waardoor er sprake was van 
parkeeroverlast. Dit had ook boetes tot gevolg. De bewoners hebben zelf een oplossing 
bedacht en de gemeente gevraagd mee te denken in hun initiatief om de parkeeroverlast te 
beëindigen. Ook hebben ze aangegeven bereid te zijn een bedrag van € 10.000,-- mee te 
betalen om hun plan te realiseren. Het college heeft veel waardering voor het initiatief van 
de bewoners. Een prachtig voorbeeld van Samenleving Voorop.  
 

a. Plattelandsontwikkeling van de Vallei via Leader-
aanpak 

In Europees verband zijn afspraken gemaakt voor het Gemeenschappelijk Landbouwbeleid 
in de periode 2014-2020. Het programma Leader vormt een onderdeel van het hierin 
opgenomen plattelandsbeleid. Leader stelt Europees geld beschikbaar voor 
plattelandsontwikkeling.  
 
De agrarische natuur- en milieuvereniging Vallei Horstee nam het initiatief om met veel 
partijen ideeën te bedenken voor het aanhalen van de band tussen stad en platteland.  
Dit verbindt, maakt sterk en biedt kansen om nog meer van ons mooie buitengebied te 
genieten. Dit initiatief leidde tot een verzoek aan de provincie Utrecht om de Vallei als 
Leader-gebied aan te merken. Met Leader worden de inwoners van Leusden, Amersfoort en 
andere gemeenten in onze regio uitgedaagd om letterlijk de stap naar buiten te maken. 
 
Binnen de provincie zijn twee gebieden als potentieel Leader-gebied aangewezen. Een 
gebied in Utrecht-west en een gebied in Utrecht-oost, dat bestaat uit de deelgebieden Vallei 
en Kromme Rijn/Heuvelrug. Samen met vier andere gemeenten (Amersfoort, Woudenberg, 
Renswoude en Veenendaal) maakt Leusden onderdeel uit van het Vallei-gebied. Voor de 
twee gebieden (Utrecht-west en -oost) is voor de periode 2014-2020 in totaal 3 miljoen Euro 
aan Europees geld beschikbaar met daar bovenop een provinciale cofinanciering van 1,5 
miljoen Euro, dus per gebied 2,25 miljoen Euro aan Europees/provinciaal geld. Van de 
gemeenten en gebiedspartijen wordt ook cofinanciering verwacht.  
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De aanpak van de Vallei Horstee heeft bij veel partijen dynamiek en enthousiasme 
opgewekt om aan de slag te gaan. Het Leader-voorstel richt zich op thema’s als recreatie, 
voedsel en educatie met als inzet de bestaande initiatieven met elkaar te verbinden en naar 
een hoger niveau te tillen (een duurzaam economisch perspectief te bieden). Het aanhalen 
van de band tussen stad en platteland staat hierbij voorop. De provincie heeft dit voorstel 
met enthousiasme ontvangen en gevraagd de mogelijkheden te bezien van samenwerking 
met Kromme Rijn/Heuvelrug.  
 
Voor het Vallei-gebied zal o.a. worden ingezet om de consumenten beter bekend te maken 
met de landbouw en voedselproductie. Daarbij wordt voortgebouwd op het initiatief “Vallei 
Boert Bewust”. Door mensen zelf een maaltijd bij elkaar te laten fietsen langs de aanbieders 
van streekeigen producten, vinden zij de weg naar de producenten en worden de producten 
uit onze streek goed op de kaart gezet. Tijdens de nieuwjaarsreceptie heeft u al kunnen 
voorproeven. Recreatief zal het gebied beter op de kaart worden gezet voor wandelaars en 
fietsers. Naast de Grebbelinie zullen ook minder bekende thema’s zoals de historische 
Hessenroutes aandacht krijgen. Ook zullen educatieve projecten voor de jeugd worden 
opgepakt waarbij de Stichting De Groene Belevenis actief wordt betrokken, (recent 
onderzoek wees uit dat een kwart van de basisschoolleerlingen denkt dat aardappelen aan 
een boom groeien) zodat volwassenen en jeugd die houtwallen onderhouden, handen uit de 
mouwen steken voor een mooi landschap en tegelijk gezond en leerzaam buiten bezig zijn. 
 
Op dit moment onderzoeken Vallei en Kromme Rijn/Heuvelrug de mogelijkheden van 
samenwerking en daarna zal een Lokale Ontwikkelingsstrategie worden opgesteld die weer 
goedkeuring van Europa behoeft. Over de gemeentelijke cofinanciering zal nog nader 
overleg plaatsvinden. Vervolgens kan de uitvoering ter hand worden genomen.  
 
Leader biedt een unieke kans om het enthousiasme, de daadkracht en bereidheid tot 
investeren vanuit het gebied te combineren met een flinke hoeveelheid Europees en 
provinciaal geld. Daarmee wordt een stevige en duurzame impuls gegeven aan het 
aanhalen van de band tussen stad en platteland. 
Het college zal u over het vervolg informeren.  
 
 

2. Sociaal Domein 

Uitvoeringsprogramma Sociaal domein 
Nadat uw raad het beleidsplan sociaal domein 2015 – 2016 heeft vastgesteld, is het 
uitvoeringsprogramma opgesteld. Daarin zijn de doelstellingen uitgewerkt in uit te voeren 
acties. Bij de voorbereidingen hiervan heeft de ambtelijke organisatie nauw samengewerkt 
met vele lokale professionele- en vrijwilligersorganisaties.  
 
De vier programmalijnen uit het beleidsplan zijn in het uitvoeringsprogramma 
geconcretiseerd in resultaten, activiteiten, werkwijze, betrokken organisaties en indicatoren 
(om de resultaten te monitoren). In het uitvoeringsprogramma zijn ook de onderwerpen van 
de droomkaart meegenomen. 
 
In programmalijn 1: ‘Stimuleren maximaal gebruik van eigen kracht en persoonlijke 
netwerken’ staat het creëren van bewustwording centraal. Activiteiten zijn erop gericht om 
inwoners ervan bewust te maken dat ze eerst zelf moeten kijken naar hun eigen 
mogelijkheden en hun netwerk moeten durven aanspreken voordat ze een beroep doen op 
de gemeente voor ondersteuning. Het durven aanspreken van het netwerk is makkelijker als 
mensen elkaar al kent, bijvoorbeeld via de sportvereniging of via buurtinitiatieven.  
In programmalijn 2: ‘Samen aan de slag om saamhorigheid in Leusden te versterken’ staan 
daarom activiteiten die erop gericht zijn dat mensen elkaar beter leren kennen in de buurt. 
Ook stimuleren we inwoners die actief zijn bij een vereniging, om naar elkaar om te kijken. 
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En als inwoners voor elkaar iets willen betekenen, is het belangrijk dat ze signalen oppikken 
als het minder goed gaat met een bekende. En dat ze dan ook weten dat ze contact kunnen 
opnemen met Larikslaan2 als er meer ondersteuning nodig is. Daarom richt programmalijn 3 
zich op het ‘versterken van preventie en vroeg signalering in de basisinfrastructuur’. Dit 
willen we doen door de bekendheid van organisaties te vergroten en door de samenwerking  
tussen professionele en vrijwilligersorganisaties te versterken. 
 
Hoe beter we in staat zijn bewustwording over eigen kracht en netwerk te creëren en 
saamhorigheid, preventie en vroeg signalering te versterken (programmalijn 1 tot en met 3),  
hoe minder inwoners een beroep hoeven te doen op programmalijn 4: het organiseren van 
maatwerkvoorzieningen voor kwetsbare inwoners. Maar wanneer inwoners niet zelfstandig 
kunnen participeren of hun zelfredzaamheid verliezen, dan zorgt de gemeente via een 
maatwerkvoorziening voor een vangnetvoorziening.  
 
We zetten in op meer lokaal (in plaats van regionaal), meer samen doen (in plaats van 
professionals die voor je zorgen) en meer gezamenlijke verantwoordelijkheid. De uitvoering 
is een gezamenlijke opdracht van professionele instellingen en vrijwilligersorganisaties en 
gemeente (regierol). Om koers te houden zal de gemeente in de loop van 2015 en 2016 
diverse malen bijeenkomsten organiseren met de betrokken partners. 
 
In januari volgt het advies van de Wmo-adviesraad en het Platform Sociale Zekerheid op het 
uitvoeringsprogramma. Vervolgens zal het college deze vaststellen. Wij zullen uw raad 
regelmatig informeren over de voortgang van het uitvoeringsprogramma.  
 
Samenwerkingsovereenkomst SAVE (Samenwerken aan Veiligheid) 
Op 11 december heeft de voorgenomen ondertekening van de SAVE plaatsgevonden. Alle 
afspraken die de gemeenten in de (zes) provinciale jeugdzorgregio's en Bureau Jeugdzorg 
Utrecht hebben gemaakt, in het kader van de verlening van jeugdbescherming binnen de 
gemeenten juridisch, zijn daarmee geborgd. Concreet gaat het afspraken om de veiligheid 
van jeugdigen te waarborgen via een uniforme aanpak : als bij het gesprek, een melding of 
anderszins blijkt dat die in het geding is, handelt het ST namens het college volgens de 
SAVE- aanpak en betrekt daar AMHK en Raad van de Kinderbescherming direct bij. 
Met de ondertekening is het voornemen dat al vroeg voor de decentralisatie ontstond 
uitgewerkt en is er nu duidelijkheid over het doel van de samenwerking, het verhelderen van 
elkaars positie en zijn de bevoegdheden en verantwoordelijkheden goed beschreven. 
 
Samenwerking Huisartsen en jeugdartsen 
In de Jeugdwet is opgenomen dat huisartsen en jeugdartsen kunnen -blijven- toeleiden naar 
de specialistische jeugdhulp. De gemeenten zijn op basis van de Jeugdwet dan ook verplicht 
om afspraken te maken met de hulsartsen. Op drie niveaus zijn samenwerkingsafspraken 
gemaakt (regionaal, lokaal, wjik/praktijk). Hierbij wordt beoogd de doorverwijzingen naar de 
specialistische zorg te beperken en de samenwerking tussen de huisartsen (met een 
specifieke rol voor praktijkondersteuners), jeugdartsen en het Sociaal Team te bevorderen. 
Bij de uitwerking zullen op lokaal niveau specifieke afstemmingsafspraken worden gemaakt 
op beleids- en cliëntniveau met de lokale teams gericht op preventie, signalering en gezonde 
leefstijl.  
 
Klachtenafhandeling 
Vanuit de Jeugdwet hebben de gemeenten de verplichting tot het afhandelen van een klacht 
door een commissie met een onafhankelijke voorzitter en twee andere leden.  
In januari 2015 is hiertoe een regionale klachtencommissie ingesteld. 
In de nieuwe situatie ziet het proces er, gezien vanuit een sociaal team,  als volgt uit: 

- Klacht wordt gemeld bij het Sociaal Team. De cliënt mag dit ook melden bij de 
instelling die op dat moment zorg/ondersteuning levert.  
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- Een klachtencoördinator gaat hiermee aan de slag. Deze onderzoekt de klacht met 
hoor en wederhoor en probeert met betrokkenen tot een oplossing te komen. Vaak 
gaat het hier om een klacht over het “hoe” en bejegening. 

 
- Voor (specifiek) Jeugd gelden vervolgens de volgende vervolgstappen: 
- Als de klacht niet naar tevredenheid is afgehandeld, wordt deze gemeld bij de 

regionale klachtencommissie Jeugd. De weg naar de klachtencommissie staat ook 
rechtstreeks open voor mensen die daarvoor meteen kiezen (maar heeft geen 
‘ombudsfunctie’). 

  
Bij ontevredenheid over  de afhandeling kan de klager als laatste stap altijd naar de 
Nationale ombudsman stappen. 
 
Afspraken Wijkverpleging  
Er zijn principeafspraken gemaakt over de inzet van de wijkverpleegkundigen m.b.t. de 
zogenaamde niet toewijsbare zorg (S1). In de loop van 2015 zullen deze verder worden 
ontwikkeld. Er zijn door Achmea twee aanbieders gecontracteerd , te weten Beweging 3.0 
voor 16 uur en Centraal Zorg (beide voor 16 uur).  
De, in totaal drie, wijkverpleegkundigen maken geen vast onderdeel uit van het Basis Team 
of Sociaal Team. Eén maal per maand nemen de wijkverpleegkundigen deel aan het 
signaleringsoverleg van zowel het Basis Team als het Sociaal Team; 
 
De wijkverpleegkundigen zijn inzetbaar voor heel Leusden/Achterveld. Oftewel : er wordt 
geen onderscheid gemaakt in postcodegebieden. De wijkverpleegkundigen kunnen/zullen 
ook uitvoerende taken hebben binnen het S2-segment (aan cliënten toewijsbare zorg) en 
vormen de schakel tussen het sociaal domein en het zorgdomein als het aanspreekpunt 
voor de overige aanbieders van verzorging en verpleging, huisartsen en 
praktijkondersteuners. 
 
Inzet Basis Team en Sociaal Team bij Larikslaan2  
We zijn gestart met de inrichting van het Sociaal Team en Basisteam bij Larikslaan2. Met de 
inrichting van deze teams beogen we de (toegang tot) ondersteuning dichtbij mensen te 
brengen en bureaucratisering, versnippering en onnodige medicalisering tegen te gaan.  
De directie van Larikslaan2 heeft aangegeven in deze transitiefase - zowel Inhoudelijk op 
het Sociaal Domein als rond het opheffen van het SB|G - onvoldoende capaciteit te hebben 
om op een verantwoorde manier 'de stap vooruit' te kunnen maken. Het college heeft 
besloten, binnen de door de raad gestelde financiële kaders, een extra budget beschikbaar 
te stellen voor de inzet van een communicatieadviseur en een kwalitatief hoogwaardige 
administratieve kracht voor een periode van vier maanden.  
Daarnaast wordt zowel aan het Basisteam als aan het Sociaal team een consulent van MEE 
toegevoegd. De basis voor deze inzet ligt in een subsidieafspraak die centrumgemeente 
Amersfoort, in nauwe samenspraak met de regiogemeenten over lokale invulling, met MEE 
Utrecht Gooi en Vechtstreek  heeft gemaakt.  
 
 
Herindicaties Jeugdhulp en WMO eerste vier maanden 2015 
Voor alle cliënten met een indicatie binnen de Jeugdwet of WMO geldt dat zij gebruik maken 
van het overgangsrecht: hun indicaties blijven in 2015 hetzelfde. Voor cliënten waarvan de 
indicatie afloopt in de loop van 2015 zal opnieuw worden bekeken welke zorg zij nodig 
hebben. Deze zorg wordt dan vanaf dat moment ingezet. Dat zou betekenen dat voor de 
indicaties die in de eerste 4 maanden van 2015 aflopen al op een zeer korte termijn een 
nieuwe beschikking zou moeten worden afgegeven. Larikslaan2 is in januari nog maar net 
gestart en heeft nog tijd en energie nodig in het eigen maken van de werkprocessen. Een 
administratieve verlenging van de indicaties die in de eerste vier maanden aflopen geeft de 
cliënt zekerheid en het Basis- en Sociaal Team respijt. Met deze cliënten wordt dus tot het 
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moment waarop zij door het Sociaal Team worden opgeroepen nog geen nieuw plan 
opgesteld maar blijven de bestaande afspraken gelden. De gemeente Leusden zal deze 
verlengingsbeschikkingen (gemandateerd) afhandelen en verzenden. De mensen die het 
betreft worden middels deze beschikking op de hoogte gesteld. 
 
Alle ouders en jeugdigen met een doorlopend PGB zijn in december  geïnformeerd over de 
zorgcontinuïteit in 2015. Omdat gegevens van zorginstellingen niet eerder beschikbaar 
waren zijn of worden helaas pas in januari alle ouders en jeugdigen persoonlijk 
geïnformeerd over de continuïteit van de zorg in natura (ZIN).  Betrokkenen zijn zo veel als 
mogelijk in december wel geïnformeerd via de gemeentepagina in de LeusderKrant.nl.    
 
Beleidsregels Jeugdhulp en Wmo  
Het college heeft de beleidsregels in december vastgesteld. Hierbij zijn de opmerkingen van 
de gemeenteraad verwerkt. In de beleidsregels geven wij zo concreet mogelijk aan hoe wij 
omgaan met onder andere de toegang, de eigen bijdrage en het persoonsgebonden budget 
(PGB). De laatste stap in de uitwerking is het financieel besluit, een technische uitwerking 
van eerder genomen besluiten. Met het financieel besluit zijn tarieven en maximale 
bedragen vastgesteld zodat besluiten op basis van de verordeningen/nadere regels vertaald 
kunnen worden.  
 
Samenwerking met  ‘gastheergemeente’ Amersfoort 
Op 23 december heeft het college formeel besloten om ‘gastheergemeente’ Amersfoort 
mandaat te verlenen voor de uitvoering van de backoffice taken in het kader van de nieuwe 
Wmo- en de Jeugdwet. Amersfoort heeft tevens ‘aangeboden’ de bestaande Wmo-taken, 
die het Servicebureau Gemeenten (SB|G) tot 2015 uitvoert, over te nemen. Ook hiervoor is 
mandaat verleend. De mandatering is vooralsnog voor twee jaar. 
De afspraken tussen Leusden en Amersfoort zullen worden weergegeven in een 
dienstverleningsovereenkomst (DVO). De gesprekken  met Amersfoort zijn zo ver gevorderd 
dat een bestuurlijke verankering van de uitgangspunten voor de DVO noodzakelijk en 
mogelijk is om te komen tot een uitgewerkt DVO. Daarmee is wederzijdse duidelijkheid over 
de uit te voeren dienstverlening en de condities waaronder deze zal plaatsvinden.  
 
Het overleg met Amersfoort over de inrichting van de processen is nog niet finaal afgerond. 
Dat betekent ook dat Amersfoort nog niet exact de kosten kan ramen. Amersfoort heeft met 
de regiogemeenten afgesproken dat Amersfoort de inspanningsverplichting op zich neemt 
om de kosten van de oude en nieuwe taken te dekken uit de huidige bijdrage aan het SB|G. 
Voor Leusden gaat het om een budget van € 529.000,= . Eerder is binnen het Algemeen 
Bestuur van het SB|G besloten dat tijdig inzicht wordt geboden in de te verwachten 
desintegratieschade van het  SB|G. In dat kader verbindt het college de volgende 
voorwaarden aan de bevoorschotting:  
 
We verstrekken geen budget op basis van lumpsum financiering. De door Amersfoort 
gemaakte uitvoeringskosten voor de SB|G taken zullen in de eerste helft 2015 inzichtelijk 
moeten zijn, waarna bijstelling van de bevoorschotting c.q. restitutie zal plaatsvinden op 
basis van de werkelijke uitvoeringskosten; 
Conform het besluit van het AB zal vóór 1 juli 2015, aan de hand van een ter besluitvorming 
aan de deelnemende raden voor te leggen liquidatiebegroting, duidelijk moeten zijn welke 
incidentele kosten er op basis van de afgesproken verdeelsleutels voor Wmo en 
Leefomgeving, resteren voor de regiogemeenten en in hoeverre daarbij aanspraak wordt 
gemaakt op bovengenoemd budget. 
 
Samenwerking LL2 , Welzijn Leusden en de Stichting Jeugd en Jongerenwerk 
Leusden 
In december heeft het bestuur van Welzijn Leusden formeel haar taken overgedragen aan 
het bestuur van Larikslaan2. Kort daarna is een onafhankelijk  interim manager aangesteld 
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die het bestuur adviseert en, op basis van gelijkwaardigheid, de huidige directeur van 
Larikslaan2 bij staat bij het proces om te komen tot een nieuwe geïntegreerde organisatie. 
Daarbij is onder andere aandacht voor personeelsvraagstukken, een aangepaste overleg- 
en besluitvormingsstructuur en de positionering van Larikslaan2 ten opzichte van de 
gemeente.   
Het bestuur beslist over de inhoudelijke zaken. Daar waar het over de financiering gaat 
neemt het bestuur dit besluit nadat ook de gemeente is geconsulteerd. 
Inmiddels is ook overeenstemming bereikt over de samenwerking met de Stichting Jeugd en 
Jongerenwerk Leusden en Larikslaan2 voor wat betreft de (her)plaatsing van de jeugd- en 
jongerenwerkers in Basisteam bij Larikslaan2. In de komende periode zal de toekomst van 
De IJsbreker als activiteitencentrum onderwerp van gesprek zijn tussen het college en het  
bestuur van de Stichting Jeugd en Jongerenwerk Leusden. 
 
Hulp bij het huishouden  
In de afgelopen periode  is met de zeven aanbieders overleg gepleegd over de uitvoering 
van hulp bij het huishouden (HH). Het college sluit met alle bestaande aanbieders een 
overeenkomst voor 2015. De aanbieders wilden in dit stadium uitsluitend voor één jaar 
afspraken maken.  Andere onderwerpen die de aanbieders tijdens de overleggen in hebben 
gebracht zijn: 

- op niveau houden van de tarieven vanwege CAO-verplichtingen 
- zoveel mogelijk behoud van maatwerkvoorzieningen  
- fasering van de instroom in de algemene voorziening in de loop van 2015 
- facturering voor de algemene voorziening HH op vergelijkbare wijze als bij de 

maatwerkvoorziening. 
 
Aan aanbieders zijn de volgende  maximum tarieven voorgesteld:  Voor HH1 € 21,--, voor 
HH2 € 24,50 en voor de algemene voorziening HH € 21,80 per uur. Het bedrag van € 21,80 
is het gewogen gemiddelde van de andere tarieven. Door IBMN is aangegeven dat deze 
tarieven marktconform zijn, mede gelet op de kwaliteitseisen die de gemeente stelt. 
Het college wil de omslag maken naar meer algemene voorzieningen. Door de HH toelage 
van het Rijk is het mogelijk de overgang naar de algemene voorziening te faseren. De Door 
fasering wordt aan een belangrijk bezwaar van aanbieders tegemoet gekomen en de relatie 
cliënt-aanbieder komt minder onder druk te staan. Het doel is nog wel om uiterlijk 1 januari 
2016 de overgang naar de algemene voorziening te hebben  afgerond.  
Inwoners die gebruik maken van de HH-voorzieningen zijn schriftelijk geïnformeerd over het 
aangaan van de (raam)overeenkomsten. 
 
Actueel overzicht  bestuurlijke besluiten  
Als bijlage 2 treft u een geactualiseerd overzicht beslispunten aan v.w.b. bestuurlijke 
besluiten in het Sociaal Domein. 
 
Voorkomen uitzetting in afwachting van Procedure 
Conform toezegging informeren wij u over de het resultaat van het verzoek aan  de 
staatssecretaris om gebruik te maken van zijn discretionaire bevoegdheid zodat de geplande 
uitzetting van een in Leusden verblijvend persoon wordt tegengehouden en hij in Nederland 
het besluit van het Europees Hof, op zijn klacht tegen de Nederlandse staat, mag afwachten. 
Het antwoord van de staatssecretaris is dat hij geen gebruik wil maken van deze 
discretionaire bevoegdheid aangezien artikel F1 aan betrokkene in rechte is komen vast te 
staan en de situatie van betrokkene zich onvoldoende onderscheidt van andere gelijke 
gevallen waarin eveneens geen verblijfsvergunning is verleend.  
De uitzetting van betrokkene op 10 oktober is niet geëffectueerd in verband met het feit dat 
hij zich niet heeft gemeld op Schiphol. 
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3. Terugkoppeling Oud & Nieuw 2014-2015 
De gemeente, hulpverleningsdiensten en diverse andere organisaties kijken terug op een 
goede jaarwisseling in Leusden.  De totale kosten voor schades aan gemeentelijke 
eigendommen in Leusden tijdens de jaarwisseling 2014-2015 komt neer op €4.110,-. Dit 
bedrag laat een flinke daling zien t.a.v. de jaarwisseling in 2013-2014 (€12.305,-)  
  
De gemeente heeft in totaal 4 meldingen ontvangen m.b.t. vuurwerkoverlast. De Boa’s 
hebben in 9 gevallen een verbaal uitgeschreven voor vuurwerkoverlast en/of te vroeg 
afsteken van vuurwerk.  
In verband met de invoering van de nieuwe afsteektijden in Nederland (afsteken vanaf 18:00 
i.p.v.10:00 uur), hebben de gemeentelijke toezichthouders in totaal 40 keer een 
waarschuwing gegeven voor het te vroeg afsteken van vuurwerk. 
  
Bij de brandweer zijn er 3 meldingen binnen gekomen tijdens de jaarwisseling (1x een 
binnenbrand, 1x een container brand en 1x een buitenbrand). Het totaal aantal 
brandmeldingen in de regio komt uit op 311 meldingen.  
 
De politie heeft voorafgaand aan de jaarwisseling nog een partij illegaal vuurwerk in beslag 
genomen. Mede dankzij deze vangst en nog vele andere inspanningen, kijkt ook de politie 
terug op een goede jaarwisseling zonder arrestaties.  
 
 

4. Huisvesting politie Leusden 
De afgelopen jaren heeft de politie in Nederland een verandering doorgemaakt. Na 
jarenlang landelijk overleg is er besloten de regiokorpsen en het KLPD onder te brengen in 
de Nationale Politie (NP). De organisatie van ruim 55.000 medewerkers, werkzaam in 25 
korpsen die ieder op hun eigen wijze werken, moesten omgevormd worden naar 10 
regionale eenheden.  
 
In december 2012 is het inrichtingsplan Nationale politie vastgesteld. In dit plan is de nieuwe 
indeling in districten en basisteams bekend gemaakt. Voorheen viel de politie van Leusden 
onder de regio Utrecht. Sinds de vorming van de Nationale politie valt politie Leusden onder 
eenheid Midden, district Oost. Voordeel van de vorming van deze districten is dat er per 
district één rechercheteam werkzaam is, waardoor informatie snel gedeeld kan worden.  
 
Binnen deze districten worden basisteams gevormd. De politie Leusden valt onder het 
basisteam ZBLW  (gemeente Zeist, Bunnik, Leusden en Woudenberg). De samenwerking 
en faciliteiten die voorheen gedeeld werden met Amersfoort gaan nu over naar Zeist. Ieder 
basisteam heeft één team ”veel voorkomende criminaliteit”. Dit team onderzoekt alle 
aangiften van veel voorkomende criminaliteiten in het gebied van het basisteam. Hierdoor 
kunnen mogelijke patronen in criminaliteit snel herkend worden en is het mogelijk een 
sluitende aanpak te ontwikkelen. In het basisteam worden gebiedsgebonden groepen 
gevormd. De politie Leusden valt onder de Gebiedsgebonden groep Leusden-Woudenberg. 
Deze groep werkt vanuit het politiebureau van Leusden. 
 
Tegen de achtergrond van de ontwikkelingen in het kader van de Nationale Politie, is het 
onderwerp huisvesting een terugkerend agendapunt geweest in vergaderingen van de 
Districtelijke Veiligheidscolleges. Hierbij is gesproken over de veranderopgave die de 
eenheid Midden-Nederland heeft met betrekking tot huisvesting op de korte termijn (2015-
2016). Eén van de aanleidingen voor de veranderingen op het gebied van huisvesting van 
de politie binnen onze eenheid is gelegen in de omvangrijke (organisatorische) 
veranderingsopgave waar het district voor staat. De huidige denkwijze, gebaseerd op het 
concept van incidentenafhandeling en wijkpolitie in kleine teams, maakt plaats voor de 
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invoering van robuuste basisteams. Voor de eenheid Midden-Nederland betekent dit 
concreet het werken vanuit 18 grote basisteams met per basisteam een opkomstlocatie. 
 
Binnen het basisteam ZBLW zal het basisteambureau gevestigd worden in de gemeente 
Zeist. Het politiebureau van Leusden wordt gekenmerkt als steunpunt groot. Dit betekent dat 
het politiebureau van Leusden geopend blijft en ook de openingstijden voor inwoners blijven 
gelijk. Daarnaast zal er ook geen verandering plaatsvinden in de politiecapaciteit. Het aantal 
wijkagenten blijft in Leusden gelijk, namelijk 1 wijkagent voor 5000 inwoners. 
 
 

5. Hart van Leusden 

Met het project “Hart van Leusden” wordt beoogd de levendigheid in het centrum te 
vergroten. In maart 2013 is in dit verband in een tweedaagse brainstorm met betrokkenen bij 
het “Hart van Leusden” met veel enthousiasme en inzet een conceptvisie opgesteld. Deze 
visie bestaat in hoofdzaak uit samenhangende ideeën over samenwerken op het vlak van 
m.n. branchering en marketing, het aanpassen van gebouwen en openbare ruimte aan de 
eisen van nu, het bieden van ruimte aan herontwikkelingen en tot slot het komen tot een 
flexibeler bestemmingen.  
 
Een aantal partijen is enthousiast om in de geest van de conceptvisie tot uitvoering van 
plannen over te gaan. Zo hebben de eigenaren van een deel van de bedrijfsruimten een 
plan voor het aanpassen van met name de gevels van de winkels en de bovenliggende 
woningen. Hierover zijn zij ook met de eigenaren van de woningen in gesprek. Daarnaast is 
ons gevraagd om een blauwe zones in te stellen. De meningen over de vraag of de 
parkeerdruk zo groot is dat er regulerende maatregelen moeten worden genomen zijn 
verdeeld. Daarom laten wij eerst een onderzoek hiernaar doen. Voor Boni is het oplossen 
van het parkeerprobleem en de bereikbaarheid een randvoorwaarde voor het vergroten van 
de winkel. Ook zijn er initiatieven voor herontwikkelingen langs de Hamersveldseweg en 
wordt nagedacht over een mogelijke andere invulling van het gemeentehuis.  
 
Wij hebben besloten mee te werken aan initiatieven die passen binnen de conceptvisie en 
zo bij voldoende draagvlak stap voor stap tot de beoogde verlevendiging van “De 
Hamershof” leiden. Overleg en draagvlak per ingreep is het motto. 
 
Binnen de kaders van de begroting en volgend op het aanpassen van gebouwen renoveert 
de gemeente de openbare ruimte. Hiervoor wordt door ons eerst een ontwerp voor het 
gehele centrum opgesteld. Wanneer belanghebbenden voor een hoger inrichtingsniveau 
kiezen dan een nog te definiëren basisniveau, dan moeten betrokken partijen bijdragen in de 
benodigde aanvullende financiën. 
 
Bij voldoende inhoudelijk en financieel draagvlak is een mogelijk onderdeel van de 
herinrichting van de openbare ruimte het overkluizen van de Kooikersgracht.  
 
Inmiddels is het overlegplatform Hart van Leusden, zoals dat tot 2013 heeft gefunctioneerd, 
weer nieuw leven ingeblazen. In het platform zijn alle bij het “Hart van Leusden” betrokken 
partijen vertegenwoordigd en wordt informatie uitgewisseld over initiatieven die in de 
komende tijd gaan spelen. Buiten dit forum wordt voor de plannen die de openbare ruimte 
raken breed maatschappelijk draagvlak gezocht. 
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6. Toezicht en handhaving kinderopvang en 
peuterspeelzalen 

De Inspectie van Onderwijs heeft het college op 11 december 2014 schriftelijk laten weten 
dat gemeente Leusden de uitvoering van de wettelijke taken toezicht en handhaving in de 
kinderopvang en peuterspeelzalen op orde heeft. De inspectie maakt jaarlijks voor alle 
gemeenten een risicoanalyse. De inspectie analyseert de informatie op mogelijke risico's in 
de uitvoering van de wettelijke toezicht- en handhavingstaak. Als blijkt dat die risico's er zijn, 
kan de gemeente nader worden onderzocht. Tussentijds kunnen signalen ook een 
aanleiding vormen om een nader onderzoek in te stellen. Uit de risicoanalyse is gebleken 
dat onze toezicht- en handhavingstaak voldeed  aan de gestelde normen en positief uit de 
analyse is gekomen. Basis van de risicoanalyse is het door de gemeente opgestelde 
jaarverslag 2013. Dit jaarverslag is op 8 juli 2014 aan u overlegd.   
 
 

7. Tweede tranche duurzaamheidslening 
De eerste tranche is succesvol uitgeleend. We zien dat er vraag is naar de 
duurzaamheidslening. Om daarin te kunnen voorzien hebben we besloten om de tweede 
tranche van het fonds duurzaamheidsleningen te verlengen tot en met 2016. Hierdoor 
kunnen Leusdense woningeigenaren ook in 2015 en 2016 het fonds gebruiken voor 
duurzame investeringen in hun woningen. Ook komen we hiermee tegemoet aan een van de 
afspraken uit het Energieakkoord Leusden. Daarnaast zien we een aantal separate 
ontwikkelingen zoals de invulling van de woonvisie en de duurzaamheidsagenda waar de 
vraag naar een fonds voor de bestaande bouw uit voort kan komen. Met het verlengen van 
de tweede tranche behouden we de mogelijkheid open om in te kunnen spelen op deze 
vraag. Het verlengen van de tweede tranche tot en met 2016 kost in totaal € 2.500 en komt 
ten laste van werkbudget Milieubeleidsplan.  
 
 

8. Bijdrage uitvoering Energieakkoord Leusden 
Conform het collegebesluit (219094, d.d. 7-1-2014) en raadsbesluit (219095, d.d. 27-2-2014) 
heeft het college € 55.000 bijgedragen aan Stichting Energieakkoord Leusden voor de 
uitvoering van het Energieakkoord Leusden middels een projectsubsidie. Met deze bijdrage 
wordt een start gemaakt met de uitvoering van activiteiten uit het Energieakkoord. De 
stichting Energieakkoord Leusden stelt een programma op voor de volledige uitvoering van 
het Energieakkoord Leusden. Dit programma wordt in het eerste kwartaal aangeboden. 
 

 

9. Herijking woonvisie Leusden 2012-2022 

In de Woonvisie 2012-2022 Leusden is o.a. geconcludeerd dat tot 2022 ruim voldoende 
nieuwbouwwoningen in voorbereiding zijn. Daarom is besloten alleen aan aanvullende 
woningbouw mee te werken wanneer wordt gebouwd voor mensen met een beperking of 
wanneer de maatschappelijke meerwaarde wordt aangetoond op basis van ruimtelijke of 
cultuurhistorische noodzaak.  
De onderzoeksgegevens, waarop de Woonvisie is gebaseerd zijn uit de periode 2011/2012. 
Sindsdien hebben zich op het gebied van wonen c.a. verschillende ontwikkelingen 
voorgedaan, zoals het scheiden van wonen en zorg, de landelijke afspraken over het 
verduurzamen van de bestaande woningvoorraad, de te ontwikkelen regionale visie op het 
opvangen van de woningbehoefte op de lange termijn en het ingetreden lichte herstel van 
de woningmarkt. In het Coalitieakkoord is daarom opgenomen dat de visie op onderdelen 
wordt geactualiseerd. Dit vindt in principe plaats op basis van bestaand onderzoek. 
Aanvullend wordt onderzocht voor welke doelgroepen er vanwege de hiervoor bedoelde 
ontwikkelingen een tekort of overschot is of binnen de periode tot 2022 zal zijn. Er wordt ook 
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een doorkijk op de periode na 2022 gegeven. Dit leidt tot een advies over een (binnen een 
zekere bandbreedte) marktconform woningbouwprogramma met reële afzettempo’s.   
 
Vanuit de gedachte dat een goed woningbestand bijdraagt aan het vitaal houden van 
Leusden, wordt de herijking van de woonvisie gebaseerd op de volgende uitgangspunten:                                                                                                                  
 

a. De gemeente werkt mee aan bouwinitiatieven voor herontwikkeling of 
herprogrammering, wanneer door het te realiseren woonconcept meer jongeren, 
jonge huishoudens en senioren aan Leusden worden gebonden. Dat geldt ook voor 
initiatieven waarmee de bestaande woningvoorraad geschikt kan worden gemaakt 
om langer zelfstandig te kunnen blijven wonen; 

b. Ook voor na 2022 wordt een woningbouwprogramma gefaciliteerd dat voorziet in de 
eigen woningbehoefte; 

c. De gemeente stimuleert initiatieven die (substantieel) bijdragen aan het realiseren 
aan de SER-doelstellingen op het gebied van duurzame energiebesparing;                                                                                

d. De gemeente zorgt voor regie en zoekt geschikte partners voor het realiseren van de 
doelstellingen uit de Woonvisie. Het begrip “preferred partner” in de relatie met WSL 
wordt losgelaten;                                                                                                                                

e. De gemeente maakt met de WSL afspraken over het bereikbaar maken en 
beschikbaar stellen en houden van voldoende betaalbare woningen als onderdeel 
van het 'vangnet' in het sociaal domein. 

 
De herijkte Woonvisie wordt naar verwachting  in september aan u ter besluitvorming 
voorgelegd. Aan ons is een aantal initiatieven voorgelegd, waaraan op grond van de 
Woonvisie nu geen medewerking kan worden verleend. Op basis van het onder a 
geformuleerde uitgangspunt is de uitkomst mogelijk anders. Wij willen deze initiatieven 
daarom beoordelen op basis van dit uitgangspunt en deze niet laten wachten op de 
besluitvorming over de herijking van de Woonvisie. Als wij van mening zijn dat deze 
initiatieven goed passen bij het onder a. geformuleerde uitgangspunt, dan zetten wij de 
daarvoor de benodigde ruimtelijke procedure in gang. Wij informeren u over deze procedure 
en leggen u (waar afwijking van het bestemmingsplan aan de orde is) het plan ter 
goedkeuring voor. 
 
 

10. Concessieverlening openbaar vervoer 

In september 2014 hebben wij u geïnformeerd over de voorbereiding van een nieuwe 
concessie voor het openbaar vervoer in onze regio ter vervanging van de huidige concessie 
die in december 2016 afloopt. Na het uitbrengen van Nota van Uitgangspunten heeft de 
provincie gewerkt aan een daarop voortbordurend Programma van Eisen (PvE). Bij de 
opstelling hiervan heeft de provincie ook de gemeenten binnen het concessiegebied 
betrokken. Vervolgens is dit PvE ter inzage gelegd. Namens de betreffende gemeenten 
heeft de voorzitter van het Bestuurlijk Overleg verkeer en vervoer van de Regio Amersfoort 
een zienswijze ingediend. Deze treft u als bijlage aan. Kortheidshalve verwijzen wij u naar 
de inhoud van deze brief. Aanvullend kunnen wij nog melden dat onze verwachting is dat 
het PvE voor Leusden eerder kansen dan bedreigingen biedt omdat ‘onze’ buslijnen 77, 78 
en 80 nu al als sterke lijnen te boek staan. Insteek van de provincie is om het huidige 
aanbodgerichte systeem in te wisselen voor een vraaggericht systeem. Voor ons zou dit 
kunnen betekenen dat er op drukke momenten meer openbaar vervoer wordt aangeboden.   
De eerlijkheid gebiedt ook te zeggen dat de kans op herintroductie van een reguliere 
busverbinding tussen Achterveld en Leusden/Amersfoort kleiner wordt. Het voortbestaan 
van de daarvoor in de plaats gekomen buurtbus is overigens geen punt van discussie.  
Wij merken nog op dat Regio Amersfoort de provincie heeft gevraagd om aan inschrijvers 
mee te geven dat, voordat een buslijn wordt geschrapt, eerst overleg met de gemeenten 
moet plaatsvinden om samen te bezien welke maatwerkoplossingen gevonden kunnen 
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worden om het verlies van een lijn te verzachten. Dit voorstel heeft de provincie 
overgenomen. De gedachte achter dit voorstel is dat gemeenten een goed beeld hebben 
van de vervoerbehoeften binnen hun territoir en daardoor ‘slimme’ combinaties kunnen 
voorstellen. Ook het kunnen bieden van maatwerkoplossingen is een van de 
inschrijfvoorwaarden. Mogelijk dat dit voor de toekomstige vervoerder reden kan zijn om een 
ter discussie staande buslijn toch nog een kans te geven. 
N.B. Het PvE wordt voor u ter inzage gelegd.  
 
 

11. Provinciaal plan herinrichting Arnhemseweg 

Ter verbetering van de verkeersveiligheid, doorstroming en leefbaarheid heeft het college 
van Gedeputeerde Staten een voorkeursvariant gepresenteerd voor de reconstructie van de 
Arnhemseweg. Bij het opstellen van deze variant heeft de provincie gebruik gemaakt van de 
input die door aanwonenden en andere belanghebbenden kon worden ingebracht. Ook wij 
zijn ambtelijk bij de totstandkoming betrokken geweest. Een van de voorgestelde 
maatregelen is een snelheidsverlaging op het gedeelte ter hoogte van de bebouwde kom 
van Leusden-zuid. In de toekomst mag hier niet harder dan 50 km/uur worden gereden. 
Verder wordt hier geluid reducerend asfalt aangebracht. Voorts zal op een drietal locaties 
een plateau worden aangelegd.  
Een ander opvallend onderdeel is dat de woningen langs de zuidzijde van de Arnhemseweg 
(tegenover de Maanweg) in de toekomst via de Oude Rijksweg-Treekerweg worden 
ontsloten. Om dit mogelijk te maken moet een brug over de Heiligenbergerbeek worden 
gelegd om deze bewoners via de nieuwe route van en naar de Arnhemseweg te laten rijden.  
Verder gaat ook op het wegvak tussen de Groene Zoom en de Hertekop de 
maximumsnelheid omlaag. In plaats van 80 mag hier voortaan nog maar 60 km/uur worden 
gereden. Bewoners van de Schutterhoeflaan e.o. hebben op deze snelheidsverlaging 
aangedrongen. Tenslotte wordt ook de oversteekbaarheid voor fietsverkeer rond de 
Hertekop verbetert; naast dit ‘bovengrondse’ reconstructieplan wordt ook een tunnel voor 
langzaam verkeer onder de Arnhemseweg aangelegd. Via deze tunnel kunnen fietsers 
conflictvrij van de Lockhorsterweg naar de Dodeweg v.v. rijden. 
 
Voor het bovengrondse reconstructieplan vragen GS aan Provinciale Staten € 2.800.000,- 
beschikbaar te stellen. Als dit voorstel wordt overgenomen kan dit plan in 2015-2016 nader 
worden uitgewerkt. Het streven is om de herinrichting in 2017 uit te voeren.  
Vooruitlopend hierop wil de provincie begin 2015 alvast de (opgeheven) aansluiting bij de 
Maanweg reconstrueren. Dit betekent dat de provisorische afsluiting kan worden 
opgeheven.  
 
Met de realisatie van dit ambitieuze herinrichtingsplan voor het Leusdense deel van de N226 
gaat een lang gekoesterde wens van de bewoners van de Arnhemseweg (en directe 
omgeving) in vervulling; de door hen ondervonden hinder en overlast van het wegverkeer 
wordt immers aanzienlijk verminderd. Over de voortgang van dit project houden wij u op de 
hoogte. 
 
Los van dit project werkt de provincie ook aan een plan om de onoverzichtelijke aansluiting 
Leusbroekerweg/Arnhemseweg (bij restaurant ‘De Mof’) om te vormen tot rotonde.  
 
 

12. Voortgang werkzaamheden verkeersplan Tabaksteeg 

Het ontwerp-verkeersbesluit ‘knip Jan Wagenaarlaan’ heeft inmiddels een definitief karakter 
gekregen. Dit besluit heeft betrekking op het instellen van een geslotenverklaring voor 
autoverkeer tussen 07.00 en 09. 00 uur. Wanneer geen beroep wordt ingesteld wordt z.s.m. 
nadat dit besluit onherroepelijk is geworden tot plaatsing van een inzinkbare paal 
overgegaan.  De beroepstermijn loopt tot eind januari 2015. 
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Op 14 december is de nieuwe busbaan ten zuiden van Tabaksteeg in gebruik genomen. 
Enkele dagen later heeft de provincie de Maanweg afgesloten (ter hoogte van de 
Arnhemseweg).   
 
Op 17 december is de verkeersregelinstallatie op de gereconstrueerde aansluiting Groene 
Zoom/Zuiderinslag in gebruik genomen. Directe aanleiding voor deze herinrichting is de 
vestiging van een tankstation langs de Groene Zoom.  
 
Met Landgoed Den Treek-Henschoten is onlangs overeenstemming bereikt over de aankoop 
van een gedeelte van de ‘Maanwijk’ (tegenover de betonnen brug die de woongebieden 
Leusden-zuid en Tabaksteeg met elkaar moet gaan verbinden). Door deze aankoop ontstaat 
aan de kant van Leusden-zuid de ruimte die nodig is om hier een verkeersveilige aansluiting 
te kunnen maken. Ter hoogte van de betonnen brug wordt de De Roo van Alderwereltaan  
uitgebogen, waardoor de kans op aanrijdingen tussen auto’s en fietsers aanzienlijk wordt 
verkleind. 
 
 

13. Afrondende werkzaamheden fietspad Asschatterweg 

De brug over de Modderbeek is aangepast. Deze is aan weerszijden voorzien van geleiding. 
Verder is extra verlichting aangebracht op/rond de aansluiting van het fietspad op de 
Koningin Julianaweg. Ter versterking van het groene karakter zijn in totaal 100 eiken 
geplant.  
 
 

14. Gemeentehuis  

Het college heeft in het vierde kwartaal van het vorige jaar de eerste gesprekken gevoerd 
met partijen die kunnen of willen worden gehuisvest in het vernieuwde gemeentehuis, het 
‘gemeenschapshuis’. In deze gesprekken heeft de vraag centraal gestaan vanuit welke 
ambitie partijen een toegevoegde waarde kunnen en willen hebben in het functioneren van 
het ‘gemeenschapshuis’ als plaats van ontmoeting. Een gemeenschapshuis waar het bruist 
van activiteiten en maatschappelijke diensten worden aangeboden. De keuze van de juiste 
inwonende partijen moet waarborgen dat het ‘gemeenschapshuis’ meer is dan een 
bedrijfsverzamelgebouw. 
Naast dit traject is gestart met een onderzoek naar zaken die samenhangen met de 
bouwkundige aspecten van de vernieuwing van het gemeentehuis. Het gaat dan om 
indelings- en gebruiksmogelijkheden, duurzaamheidsmaatregelen van een vernieuwd 
gemeentehuis en ook de historische betekenis van het gebouw.  
Medio 2015 zal er een eerste concept programma van eisen met een bijbehorend financieel 
kader zijn opgesteld. 
 
 
 

 
 
 
Het college van Leusden 
 
 
Bijlagen: 

1. overzicht aan te leveren raadsvoorstellen 
2. geactualiseerd overzicht beslispunten 


